
 

 
 
 
Besøg hos Bakkegården den 20 nov kl 10.00.  
Deltagere: Lars Arne Nielsen, Jens Vingborg,  Ulrik Toftegaard Jensen 
Referent: UTJ 
 
Dagsorden: 
 

1. Forventningsafstemning 

2. Brug af touch skærm med tavlemøde, DMS og Smartkoen 

a. Kameraovervågning 

b. Nyt mht DMS/Smartkoen 

c. Tavlemøder herunder målstyring 

3. Opfølgning på brugen af DMS foderregistrering (EFK eller PFK 

4. Evt 

 

Besøg den 20 nov 2014 

1. Forventningsafstemning 
De havde været glade for de andre besøg vi havde været på 
hvor Mogens syntes at vi havde rykket dem (bla. omkring de 
nye funktioner i DMS og KMP. Mogens ville hellere have at vi 
kom på besøg og satte dem i gang/viste dem det end de skulle 
på kursus. 

2. brug af touchskærm, DMS og Tavlemøder (KMP) 
a. hvad er erfaringer med den nye touchskærm 

Virker meget bedre med den nye fra TNM-IT. Dog regi-
streres alle enkelt klik ikke, samt når man trykker på et 
nyt emne i f.eks. KMP, så skal man først trykke på det 
nye og herefter dobbeltklikke igen (tre tryk) 
Kalve til salg bruges stadig. Haft et problem med at 
vælge slagtedyr (krydsningsdyr) fra 
 

b. Kamera 
De bruger nu også skærmen til at holde øje med kælv-
ningsområdet, kostalden samt opsamlingspladsen- har 
fået 8 kamera sat op. 

c. Hvad er nyt mht DMS /smartkoen 
De bruger DMS. 
Funktioner de gerne ville have 
Sladderlisten skal være på KoKortet 
Bestille inseminør direkte fra KoKortet 
Gerne se udsætterlisten fri for udsætterkøer (evt opret-
te en liste med slagtekøer) 
Goldningslisten skal være fri for afgoldene køer 
Obs omkring at dyrlægens kommentarer omkring Huld-
vurdering(bruges til at udsætte køer efter) ikke kan ses i 
DMS 
Klovbeskæring- de noterer ikke behandling osv men de 
vil til på sigt(Mogens sagde det, afhænger meget også 
af den klovbeskærer de pt har) 
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JEV input bl.a. til 
genetablering af 
sladderlisten 

http://europa.eu/legislation_summaries/agriculture/general_framework/l60032_en.htm


 

Smartkoen bruges af fodermesteren men ikke de andre. 
Vil hjælpe meget hvis sladderhanken kom på KoKortet. 
Fodermesteren rapporterede om problemer med at 
logge på- den kalder forkert- viser en std HTML visning 
 

d. Tavlemøder, hvordan bruges de, herunder målstyring 
Tavlemøde afholdes stadig, nu om mandagen kl 10. Fo-
dermesteren ville gerne holde det ugen før (f.eks. tors-
dag) men de andre ville helst når ugen startede. 
Omkring målstyring i KMP Mogens og fodermesteren så 
tjekkede de tallene (ca. 1 gang ugentligt) og var glade 
for KMP især at de historiske tal var væk. Vi opfordrede 
dem til engang imellem ved tavlemødet at kigge på 
KMP- (UTJ – en dagsorden til mødet kunne være en 
hjælp så de husker det) 

3. Opfølgning på brugen af DMS foderregistrering (EFK eller PFK) 
a. Laves de og af hvem 

Fodermesteren laver en opgørelse hver 2 måned når 
der også laves ydelseskontrol. Fungerer fint og han var 
glad for den vejledning ham fik sidst. 

b. Hvad giver det 
Fokus på at der altid kan følges op på ændringer i fo-
derplanen i forhold til mælk pr ko og foder optagelse – 
hvad er der sket- Han kan nu følge de ting løbende. Det 
kunne godt gøres oftere men pt synes han ikke det er 
indsatsen værd) 

c. Udfordringer 
Evt oftere EFKére med så stor en besætning kontra ti-
den ved at lave det. Derudover kunne PFK også være en 
ide da de har direkte data fra fuldfodervognen 

d. Pixiudgaveafprøvning 
Han fik udleveret pixiudgaven og ville afprøve den næ-
ste gang han lavede en EFKére. Vi evaluerer efterføl-

gende via tlf i slutningen af december. 
 

 

 


